

GROUPE DU PORTE-PAROLE  
S P R E C H E R G R U P P E  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER  
S P O K E S M A N ' S G R O U P

NOTE D'INFORMATION • INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG  
NOTA D'INFORMAZIONE • TER DOCUMENTATIE • INFORMATION MEMO

Brussels, September 1973

FINAL STAGE IN THE CREATION OF A EUROPEAN PATENT ORGANISATION

At the invitation of the Government of the Federal Republic of Germany, a Diplomatic Conference will be held in Munich from 10 September to 6 October 1973 on the introduction of a European System for the Grant of Patents.

This Conference will mark the culmination of the work to establish a European Patent Law which was begun by the six Community Member States in 1959, on the initiative of the Commission, and resumed in 1969 on the basis of fresh guidelines with a view to creating a European organisation to deal with patents. Thus, a new era has begun in the history of patents in Europe.

The Diplomatic Conference will have before it a draft Convention on a European System for the Grant of Patents, prepared by the Luxembourg Intergovernmental Conference, which met for the first time in May 1969 at the invitation of the Council of the European Communities. This draft Convention is now ready for final adoption and signature. By virtue of the Convention a European Patent Organisation is to be established, with headquarters in Munich. The Organisation will consist of a European Patent Office in Munich with a branch in The Hague and an Administrative Council composed of representatives of the Contracting States.

Those taking part in the Conference will be the 21 States that took part in the Luxembourg Intergovernmental Conference (including the Nine, Greece, Norway, Austria, Portugal, Sweden, Switzerland, Spain, Turkey, Finland, Yugoslavia, Lichenstein and Monaco) and also Cyprus and Iceland. The Commission of the European Communities, the World Intellectual Property Organisation, the International Patent Institute, the Secretariat of the Council of Europe, and 13 private international organisations will be represented by observers.

In the main, the changes in European arrangements regarding patents provide that the applicant for a patent will, on the basis of a single application to the European Patent Office, be granted an examined European patent which will have the effect of a national patent in all the States that are signatories to the Convention. This new procedure for grant of patents represents a considerable rationalisation and simplication of the process of obtaining patent protection in a large group of states. It will satisfy industry's requirements for a duration of the granting of patents which is commensurate with the rapidity of technical change, and will meet the need for providing the public with information on new technical developments as quickly as possible.

A Protocol, to be signed at the same time as the Convention, is designed to lead to centralisation of the patent system in Europe beyond the scope provided for in the Convention itself. The International Patent Institute,

which has been entrusted with the investigation of novelty, will be incorporated into the European Patent Office as Directorate-General for Searching. Moreover, the Contracting States are to forego, in the interest of the European Patent Office, any activity by their national Patent Offices within the framework of the 1970 world-wide Patent Co-operation Treaty.

For the Member States of the European Community, the Convention establishing a European System for the Grant of Patents provides the basis necessary for the conclusion of a projected second Convention concerning a European patent for the Common Market. This second Convention will be adopted in May 1974 by a governmental conference of the Nine in which the Commission will take part.

GROUPE DU PORTE-PAROLE  
S.P.R.E.C.H.E.R.G.R.U.P.P.E  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER  
S P O K E S M A N ' S   G R O U P

NOTE D'INFORMATION • INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG  
NOTA D'INFORMAZIONE • TER DOCUMENTATIE • INFORMATION MEMO

Bruxelles, septembre 1973

PHASE FINALE DE LA MISE EN PLACE D'UNE ORGANISATION EUROPEENNE DES BREVETS

Du 10 septembre au 6 octobre 1973 aura lieu à Munich, sur l'invitation du gouvernement de la république fédérale d'Allemagne, la conférence diplomatique en vue de l'adoption d'un système européen de délivrance de brevets.

Cette conférence marquera la fin des travaux commencés en 1959, par les six pays membres à l'initiative de la Commission, en vue d'instaurer un droit européen des brevets, et qui ont été repris en 1969 mais cette fois dans le but de créer une organisation européenne des brevets. Ainsi s'ouvre en Europe une nouvelle ère dans le domaine de la délivrance des brevets.

La conférence diplomatique devra adopter définitivement et parafer un projet de convention instituant un système européen de délivrance de brevets élaboré par la conférence intergouvernementale de Luxembourg qui s'est réunie pour la première fois en mai 1969 à l'invitation du Conseil des Communautés européennes.

Cette convention crée une organisation européenne des brevets dont le siège sera fixé à Munich. L'organisation comprend l'Office européen des brevets de Munich avec un bureau à la Haye, ainsi qu'un Conseil d'administration composé des représentants des Etats contractants.

Participeront à cette conférence, les 21 Etats représentés à la Conférence intergouvernementale de Luxembourg (les Neuf, la Grèce, la Norvège, l'Autriche, le Portugal, la Suède, la Suisse, l'Espagne, la Turquie, la Finlande, l'Yougoslavie, le Lichtenstein et Monaco) ainsi que Chypre et l'Islande. Y assisteront en qualité d'observateurs, outre la Commission des Communautés européennes, l'Organisation mondiale pour la propriété intellectuelle, l'Institut international des brevets, le Secrétariat général du Conseil de l'Europe ainsi que 13 organisations internationales privées.

Les innovations apportées au droit européen des brevets prévoient en substance que le déposant d'un brevet obtiendra à l'introduction d'une seule demande auprès de l'Office européen des brevets un brevet européen qui

.../...

aura, en principe même valeur qu'un brevet national dans les Etats contractants. Ce nouveau système de délivrance permet de rationaliser considérablement la procédure d'acquisition de la protection des inventions dans un groupe assez important d'Etats. Il répond au besoin qu'à l'industrie d'une procédure de délivrance des brevets qui suive le rythme d'évolution rapide des techniques et à la nécessité d'informer le plus rapidement possible l'opinion publique des nouvelles connaissances techniques.

Un protocole, qui sera signé en même temps que la convention, conduira à une centralisation du système des brevets en Europe qui s'étendra au delà du cadre de la convention. L'Institut international des brevets chargé de la recherche des nouveautés sera incorporé dans l'Office européen des brevets, dont il deviendra la direction générale Recherche. En outre, les Etats contractants transféreront en principe à l'Office européen des brevets toute activité de leurs bureaux nationaux des brevets relevant du traité de coopération internationale en matière de brevets signé en 1970. (Patent Cooperation Treaty).

Pour les Etats membres des Communautés européennes, la convention instituant un système européen de délivrance de brevets constitue la base nécessaire pour une deuxième Convention sur le brevet européen pour le Marché commun qu'ils doivent passer entre eux (Convention instaurant un brevet communautaire). Cette deuxième convention sera adoptée définitivement en mai prochain par une conférence intergouvernementale des Neuf à laquelle participera la Commission.